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INTRODUCTION 
This report is one of a séries presenting basic population and housing 

data from the 1971 Census, for census tracts. Population characteristics 
included are sex, âge, marital status and mother longue; households are 
classificd by number of persons and by number of familles; and familles by 
âge of head and by number and âges of chiidren. Dwellings are classified 
according to type and tenure. A second séries of Census Tract Reports (Séries 
"B") will présent additional population and housing data that were collected 
on a sample basis. 

Census tracts are defined as small permanent census statistical areas that 
hâve been established in thirty of the large urban communities, in 
co-operation with local authorities. The following criteria were used to 
delineate thèse areas: ( I ) a population between 2,500 and 8,000, except for 
tracts in the central business district and for institutional tracts, either of 
which may hâve a smaller population; (2) an area as homogeneous as possible 
in terms of économie status and living conditions; (3) boundaries that follow 
permanent and easily recognizable géographie features; (4) a shape as 
compact as possible. To be included in the census tract programme, the 
central city must hâve had a minimum population of 50,000 at the previous 
census. 

Le présent bulletin fait partie d'une série de publications consacrdes aux données de 
base sur la population et le logement dans les secteurs de recensement, au I^fjuin 1971. 
Les caractéristiques démographiques prises en compte sont le sexe, l'âge, l'état 
matrimonial et la langue maternelle; les ménages sont classés selon le nombre de 
personnes et le nombre de famUles, et les familles selon l'âge du chef ainsi que selon le 
nombre et l'âge des enfants. Quant aux logements, ils sont groupés suivant le genre et le 
mode d'occupation. Une deuxième série de bulletins sur les secteurs de recensement (série 
"B") présentera d'autres données sur la population et le logement, recueillies celles-là par 
échantillonnage. 

Les secteurs de recensement sont des petites unités statistiques permanentes établies 
dans trente grandes villes avec l'aide d'un comité local. Ils sont délimités suivant les 
critères suivants: 1) population de 2,500 à 8,000 habitants, sauf pour les secteurs du 
centre des affaires ou les secteurs d'institution, qui peuvent avoir une population plus 
faible; 2) la plus grande homogénéité possible du point de vue économique et social; 3) 
limites qui coïncident avec des lignes permanentes facilement reconnaissables sur le 
terrain; 4) dans la mesure du possible, une forme compacte. Four être comprises dans le 
Programme de secteurs de recensement, les villes-centres devaient compter au moins 
50,000 habitants au recensement précédent. 

Urban communities included in the 1971 Census Tract Programme are 
as follows: St. John's, Nfid.; Halifax, N.S.; Saint John, N.B.; Montréal, 
Québec, Sherbrooke and Trois-Rivières, Que.; Ottawa - Hull, Que. and Ont.; 
Brantford, Guelph, Hamilton, Kingston, Kitchener, London, Oshawa, 
Peterborough, St. Catharines - Niagara, Sarnia, Sault Ste. Marie, Sudbury, 
Thunder Bay, Toronto and Windsor, Ont.; Winnipeg, Man.; Regina and 
Saskatoon, Sask.; Calgary and Edmonton, Alta.; Vancouver and Victoria, B.C. 

For the 1971 Census, the Census Tract numbering System was 
completely revised, and a uniform System to allow for comparability with 
future censuses was adopted. The tracts of the largest urban centre were 
numbered first, followed by the tracts in surrounding municipalities within 
the same census division, and finally, by the tracts in other divisions. A 
revision table showing the relationship between the 1971 and 1966 tracts is 
included in the final pages of the report for each city whose tract numbering 
has been revised. This does not apply to Sherbrooke, Brantford, Guelph, 
Sault Ste. Marie or Thunder Bay. 

An index map showing the relative locations of the 1971 tracts is 
included in this report. Explanations of terms used in the statistical table, and 
références to measures of the reliability of the data, are also included in the 
final pages. 

The 1971 figures in this report hâve been subjected to the confiden-
tiality procédure introduced in the 1971 Census to prevent the possibility of 
associating small figures with any identifiable individual. Briefiy, it involves 
the random rounding of ail last or unit digits. Since totals are independently 
rounded, they do not necessarily equal the sum of rounded figures in 
distributions. Also, there may be slight différences between comparable 
figures in this report and those in other census bulletins. This technique will 
be described in the reports of the 1971 Census volume séries. 

Voici les villes qui ont été retenues lors du recensement de 1971: St-Jean (T.-N.); 
Halifax (N.-Ê.); Saint-Jean (N.-B.); Montréal, Québec, Sherbrooke et Trois-Rivières 
(Québec); Ottawa - Hull (Québec et Ont.); Brantford, Guelph, Hamilton, Kingston, 
Kitchener, London, Oshawa, Peterborough, St. Catharines - Niagara, Sarnia, Sault Ste. 
Marie, Sudbury, Thunder Bay, Toronto et Windsor (Ont.); Winnipeg (Man.); Regina et 
Saskatoon (Sask.); Calgary et Edmonton (Alb.); Vancouver et Victoria (C.-B.). 

Pour le recensement de 1971, la numérotation des secteurs de recensement a été 
entièrement révisée; on a adopté en outre un système uniforme qui permettra des 
comparaisons avec les recensements à venir. On a numéroté d'abord les secteurs du plus 
grand centre urbain, puis ceux des municipalités environnantes comprises dans la même 
division de recensement, et enfin les secteurs des autres divisions. Dans les dernières pages 
de la publication, une table de révision indique le rapport entre les secteurs de 1971 et de 
1966 dans chaque ville dont la numérotation des secteurs a été modifiée. Cette révision ne 
s'applique pas à Sherbrooke, Brantford, Guelph, Sault Ste. Marie et Thunder Bay. 

On trouvera dans le bulletin une carte-index indiquant la localisation des secteurs de 
1971 et, à la fin, des explications sur les termes utilisés dans le tableau statistique ainsi 
que des notes sur la fiabilité des données. 

Par souci de confidentialité les chiffres de 1971 publiés ici ont été soumis àiune 
formule qui garantit l'impossibilité d'associer des chiffres de faible importance à une 
personne reconnaissable. En un mot, cette technique consiste à arrondir au hasard tous les 
derniers chiffres, c'est-à-dire les chiffres représentant les unités. Ainsi, tous les chiffres 
ayant été arrondis séparément, leur somme ne donne pas nécessairement les totaux 
indiqués. Il peut également y avoir de légères différences entre des chiffres comparables 
de ce bulletin et ceux d'autres bulletins du recensement. Une description de cette 
technique figurera dans les bulletins de la série des volumes du recensement de 1971. 
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characteristics 
Agglomération: 

Agglomération' 

Sarnia, c. 

15 
16 
17 
18 
19 
20 
21 
22 
23 
24 
25 
26 

27 
28 
29 
30 

31 
32 
33 

34 
35 
36 

37 
38 
39 

40 
41 
42 

44 
45 
46 
47 
48 
49 
50 

51 
52 
53 

54 
55 
56 

57 
58 
59 
60 

62 
63 
64 
65 
66 
67 

68 
69 
70 
71 
72 

73 
74 
75 
76 

77 
78 

POPULATION, 1971 
" , 1966 

Sex and âge group: 
Maies 

0- 4 
5- 9 
10-14 
15-19 
20-24 
25-34 
35-44 
45-54 
55-64 
65-69 
70 and over 

Females 
G- 4 
5- 9 
10-14 
15-19 
20-24 
25-34 
35-44 
45-54 
55-64 
65-69 
70 and over 

Marital statua: 
Single, total 
" , 15,and over 

Karried 
Widowed 

Mother tongue: 
Engllsh 
French 
Other 

OCCUPIED DWELLINGS 
Owner-occupied 
Tenant-occupied 

Single detached 
Single attached 
ApaVtment (flat) 

Rooms per dwelling (average) .. 
Persons per room (average) .... 
Flush toilet (exclusive use) .. 

Bath or shower (exclusive use) 

HOUSEHOLDS 
1-person households 
2-person " 
3-person " 
4 and 5-person households .... 
6 to 9-per8on " .... 
lO-or-more-person households .. 

Persons per household 
Family persons in households .. 
Non-family persons in hbuseholdi 

By number of familles: 
0 
1 
2 or more 

Family households 
Malntaining own household ..., 
Not malntaining own household 

Households with lodgers 

FAMILIES 
By âge of head: 
Under 25 '. 
25-34 
35-44 
45-54 
55-64 
65 and over 

By number of chiidren: 
0 
1 
2 
3 and. 4 
5 and over 

chiidren in familles, by âge: 
Under 6 
6-14 
15-18 
19-24 

Persons per famlly 
Chiidren per family 

78,445 
74,312 

39,330 
3,310 
4,115 
4,480 
4,115 
3,450 
5,015 
5,100 
4,435 
2,995 
875 

1,440 

39,110 
3,155 
4,000 
4,335 
3,985 
3,220 
5,060 
4,890 
4,485 
2,880 
1,055 
2,050 

36,880 
13,485 
37,635 
3,170 

68,310 
3,010 
7,130 

22,635 
16,000 
6,635 

16,805 
1,125 
4,575 

5.7 
.60 

22,335 

22,180 

22,670 
2,805 
5,825 
3,965 
7,295 
2,695 

85 
3.4 

70,855 
6,380 

3,595 
18,800 

275 

19,075 
18,975 

100 
840 

19,365 

1,410 
4,340 
4,795 
4,250 
2,775 
1,795 

5,740 
3,870 
4,425 
4,315 
1,010 

7,875 
15,350 

6,150 
3,500 

3.7 
1.7 

57,645 
54,552 

28,685 
2,355 
2,955 
3,205 
2,895 
2,650 
3,695 
3,765 
3,290 
2,200 

625 
1,055 

28,960 
2,320 
2,840 
3,115 
2,965 
2,475 
3,770 
3,610 
3,350 
2,145 

800 
1,565 

26,765 
9,980 
27,800 
2,445 

49,575 
2,525 
5,545 

16,965 
11,350 
5,620 

11,675 
965 

4,300 

5.6 
.60 

16,830 

16,725 

17,000 
2,325 
4,425 
3,005 
5,295 
1,905 

55 
3.3 

51,520 
5,100 

2,955 
13,840 

205 

14,045 
13,975 

70 
655 

14,270 

1,120 
3,190 
3,500 
3,140 
2,025 
1,295 

4,320 
2,930 
3,235 
3,100 
680 

5,660 
11,020 
4,405 
2,520 

3.6 
1.7 

630 
811 

325 
35 
35 
35 
35 
30 
40 
35 
35 

300 
30 
50 
30 
30 
20 
40 
30 
25 
25 
10 
10 

315 
105 
285 
25 

520 
55 
55 

160 
100 
60 

135 
5 
20 

5.4 
.68 
160 

170 
20 
30 
40 
55 
25 
5 

3.7 
590 
35 

25 
145 

140 
140 

10 
40 
35 
25 
20 
20 

35 
35 
25 
40 
15 

75 
135 
50 
25 

4.0 
2.0 

4,015 
4,251 

1,925 
160 
155 
195 
200 
240 
250 
220 
175 
180 
55 
100 

2,090 
155 
160 
200 
210 
235 
250 
210 
200 
200 
75 
205 

1,800 
775 

1,860 
285 

3,315 
260 
435 

1,340 
690 
645 

690 
35 
610 

5.1 
.58 

1,315 

1,305 

1,345 
295 
405 
215 
290 
130 
5 

2.9 

3,355 
595 

380 
945 
20 

965 
955 
10 
70 

140 
215 
195 
155 
165 
125 

370 
205 
200 
160 
55 

370 
635 
285 
165 

3.4 
1.5 

6,100 
6,211 

2,985 
285 
245 
275 
270 
375 
415 
300 
295 
265 
85 
170 

3,110 
280 
265 
290 
305 
340 
415 
290 
335 
260 
120 
220 

2,645 
1,005 
3,075 
300 

5,360 
290 
445 

1,900 
1,260 
640 

1,280 
60 
565 

5.3 
.59 

1,885 

1,875 

1,905 
275 
585 
385 
470 
190 

3.1 
5,355 
595 

345 
1,525 

30 

1,555 
1,545 

10 

185 
365 
295 
285 
240 
215 

575 
365 
300 
280 
70 

5,305 
5,279 

2,710 
190 
310 
380 
315 
195 
300 
475 
325 
155 
30 
30 

2,595 
. 195 
295 
365 
320 
170 
335 
430 
275 
145 
30 
40 

2,650 
905 

2,510 
110 

4,695 
205 
405 

1,335 
1,085 
245 

1,100 
100 
140 

5.7 
.68 

1,335 

,335 
65 
265 
235 
545 
220 
5 

3.9 

,945 
220 

90 
1,225 

20 

1,245 
1,235 

10 
35 

1,265 

65 
245 
445 
305 
155 
50 

280 
230 

. 325 
345 
75 

660 
960 
390 
265 

3.4 
1.4 

480 
1,255 
500 
235 

3.9 
2.0 

4,595 
4,754 

2.280 
200 
240 
250 
285 
245 
300 
220 
265 
165 
35 
70 

2,315 
180 
260 
225 
220 
245 
305 
260 
295 
165 
70 
90 

2,165 
810 

2,200 
170 

4,115 
215 
265 

1,325 
850 
470 

905 
185 
230 

5.2 
.66 

1,320 

1,310 

1,330 
140 
360 
260 
405 
160 
5 

3.9 

4,150 
350 

185 
1,130 

10 

1,145 
1,140 

5 
50 

1,155 

125 
285 
235 
275 
155 
90 

350 
250 
270 
215 
70 

480 
860 
365 
215 

3.6 
1.7 

5,015 
5,040 

2,425 
210 
195 
195 
195 
275 
315 
300 
250 
225 
90 
180 

2,585 
185 
200 
210 
230 
270 
310 
255 
270 
270 
105 
285 

2,170 
975 

2,395 
355 

4,305 
150 
555 

1,690 
945 
750 

945 
50 
695 

5.4 
.52 

1,670 

1,655 

1,695 
375 
565 
250 
370 
125 
10 
2.8 

4,000 
795 

495 
1,180 

15 

1,195 
1,185 

10 
120 

1,210 

140 
235 
205 
220 
190 
215 

490 
255 
215 
200 
55 

475 
705 
280 
190 

3.3 
1.4 

1,940 
2,050 

1,005 
50 
50 
65 
75 
105 
125 
110 
120 
135 
70 
100 

940 
55 
30 
55 
75 
85 
110 
80 
100 
115 
70 
165 

765 
460 
850 
260 

1,495 
125 
330 

845 
180 
660 

170 
55 
615 

4.3 
.50 
790 

840 
395 
220 
90 
90 
40 

2.1 
1,155 

465 
375 

380 
375 
10 
65 

35 
75 
60 
65 
65 
80 

180 
80 
60 
50 
10 

120 
190 
75 
45 

3.0 
1.1 

3,930 
3,772 

1,915 
160 
140 
150 
155 
245 
310 
205 
195 
175 
65 
110 

2,020 
150 
155 
165 
180 
235 
265 
165 
235 
210 
90 
175 

1,655 
740 

1,965 
245 

3,335 
210 
390 

1,310 
725 
585 

750 
55 
510 

5.2 
.56 

1,295 

1,280 

1,310 
245 
435 
245 
280 
105 

2.9 
3,280 
510 

310 
975 
20 

1,000 
990 
5 
60 

1,020 

120 
250 
165 
180 
165 
140 

430 
230 
165 
165 
35 

365 
545 
220 
145 

3.2 
1.2 
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Sarnia, c. 

10 

5.140 

3,466 

2,580 

385 
250 
90 
335 
480 
265 
105 
10 
20 

2,555 
280 
370 
345 
250 
95 
405 
445 
240 
80 
20 
25 

2,685 
670 

2,365 
75 

4,495 
160 
480 

1,220 
1,160 

55 

1,205 
10 
5 

6.9 
.61 

1,220 

1,215 

1,220 
20 
155 
200 
645 
195 
5 

4.2 
4,985 

135 

30 
1,175 

15 

1,190 
1,180 

10 
35 

1,205 

20 
320 
475 
265 
105 
25 

170 
200 
365 
410 
50 

660 
1,355 
425 
165 

4.1 
2.2 

11 

4,560 
4,132 

2,270 
165 
250 
240 
240 
205 
305 
305 
305 
170 
40 
50 

2,290 
175 
225 
255 
245 
195 
300 
310 
310 
145 
50 
75 

2,100 
795 

2,285 
135 

3,895 
155 
510 

1,315 
910 
410 

950 
65 

300 

5.6 
.62 

1,315 

1,310 

1,315 
115 
330 
270 
450 
145 

5 

3.5 
4,270 

285 

150 
1,155 

15 

1,165 
1.165 

5 
25 

1.180 

70 
275 
295 
300 
165 
80 

340 
270 
275 
245 
55 

415 
885 
330 
250 

3.6 
1.6 

12 

4,545 
4,521 

2,320 
155 
310 
330 
280 
135 
190 
365 
330 
165 
25 
40 

2,230 
130 
230 
315 
275 
115 
240 
370 
325 
130 
30 
60 

2,275 
795 

2,145 
105 

3,885 
345 
310 

1,150 

1,065 
85 

1,100 

5 
45 

6.4 
.62 

1,150 

1.145 

1.150 
45 
215 
210 
505 
170 
10 

3.9 
4,360 

180 

65 
1,070 

15 

1,085 
1,080 

5 
25 

1,100 

15 
175 
360 
330 
170 
50 

215 
215 
300 
305 
60 

370 
1,100 

460 
255 

4.0 
2.0 

13 

5,465 
5,057 

2,765 
230 
315 
380 
280 
185 
310 
370 
365 
210 
55 
65 

2,700 
225 
330 
315 
305 
145 
335 
390 
355 
190 
50 
65 

2,670 
875 

2,645 
115 

4,945 
115 
405 

1,445 
1,305 

140 

1,380 
10 
20 

6.4 
.60 

1,445 

1,440 

1,445 
75 

300 
265 
595 
205 

5 

3.8 
5,220 

240 

105 
1.330 

20 

1.345 
1.335 

10 
35 

1,365 

45 
275 
370 
375 
205 

95 

335 
255 
360 
350 
65 

555 
1,235 

465 
275 

3.8 
1.9 

Point 
Edward, 

vl. 
100 

2,775 
2,903 

1,380 
100 
150 
160 
165 
90 

160 
190 
150 
120 
40 
55 

1,390 
110 
140 
175 
155 
80 

165 
185 
150 
125 
40 
70 

1,295 
455 

1,335 
120 

2,500 
110 
165 

785 
665 
125 

705 
10 
75 

5.8 
.61 
785 

775 

785 
75 

205 
130 
275 
95 
5 

3.5 
2,565 

200 

100 
680 

5 

690 
685 

30 

695 

35 
140 
185 
145 
115 
80 

215 
125 
175 
145 
45 

265 
560 
250 
120 

3.7 
1.7 

Sarnia. 
twp. 

10,015 
9,639 

5,120 
420 
550 
645 
620 
420 
560 
705 
570 
375 
100 
155 

4,900 
385 
575 
590 
510 
390 
555 
685 
570 
335 
105 
200 

4,945 
1,775 
4,700 

325 

8,820 
210 
980 

2,650 
2,220 

430 

2,425 
70 
75 

6.1 
.61 

2,600 

2,580 

2.650 
180 
640 
455 
975 
380 
15 

3.7 
9,290 

555 

260 
2.365 

25 

2.395 
2.380 

5 
80 

2,425 

140 
475 
700 
565 
355 
195 

635 
450 
575 
615 
150 

1,010 
2,130 

870 
490 

3.8 
1.9 

Moore, 
twp. 

6,895 
6,076 

3,565 
365 
380 
400 
380 
260 
520 
390 
375 
265 
95 

150 

3,325 
300 
375 
380 
310 
235 
505 
370 
355 
235 
80 

170 

3,270 
1,080 
3,365 

220 

6,490 
145 
260 

1,925 
1.530 

395 

1.725 
80 

110 

6.2 
.58 

1.865 

1.850 

1,925 
165 
4'85 
340 
670 
260 

5 

3.6 
6.495 

395 

215 
1,690 

25 

1,710 
1,710 

10 
50 

1,740 

100 
475 
370 
350 
250 
190 

505 
335 
405 
375 
110 

805 
1,370 

535 
315 

3.7 
1.7 

Courtright, 
vl. 

590 
634 

300 
25 
35 
40 
30 
20 
35 
30 
30 
25 
10 
20 

290 
15 
30 
40 
20 
30 
30 
30 
30 
25 
10 
30 

275 
95 

265 
40 

555 
10 
25 

180 
135 
40 

160 
5 
20 

5.8 
.56 
175 

175 

180 
35 
50 
20 
45 
30 

3.2 
515 
70 

50 
130 

135 
125 

5 
5 

135 

10 
30 
25 
30 
20 
20 

45 
15 
25 
35 
10 

55 
130 
40 
25 

3.8 
1.8 

Indian 
Reserves 

Réserves 
indiennes 

525 
508 

285 
40 
45 
35 
35 
15 
40 
20 
25 
15 
S 
5 

245 
25 
45 
35 
30 
15 
35 
15 
20 
10 
5 
10 

325 
100 
165 
25 

365 

160 

120 

105 
20 

125 

5.6 
.76 
80 

85 

125 
25 
15 
20 
35 
30 
5 

4.3 
470 
55 

25 
100 

100 
100 

15 

100 

10 
30 
15 
20 
15 
10 

15 
15 
15 
35 
15 

85 
140 
40 
25 

4.7 
2.9 

Caractéristiques 

POPULATION, 1971 

" . , 1966 

Sexe et groupe d'&ge: 

0. 4 
5- 9 
10-14 
15-19 
20-24 
25-34 
35-44 
45-54 
55-64 
65-69 

0- 4 
5- 9 

10-14 
15-19 
20-24 
25-34 
35-44 
45-54 
55-64 
65-69 

État matrimonial: 

Langue maternelle: 

Toilettes avec chasse d'eau (usage 
exclusif). 

" 3 " 

" 6 » 9 " 

Selon le nombre de familles: 

FAMILLES 
Selon l'âge du chef: 

55-64 

Selon le nombre d'enfants; 

Enfants dans les familles, selon l'&fje: 

N" 

T) 

60 

42 

52 

66 
69 



EXPLANATIONS OF CENSUS TERMS DÉFINITIONS DES TERMES DE RECENSEMENT 

Note: In the column headings of the table, c. = city; t. = town; vl. = village; 
mun. = municipality; twp. = township; L.I.D. = Local Improvement 
District; par. = parish; b. = borough; R.D. = Régional District. 

Population totals 

The 1966 population figures are based on the areas as of the 1971 
Census, and are comparable with the 1971 counts where census tract 
boundaries hâve been revised. 

Age 

Age classifications in the census are based on the number of completed 
years of âge at last birthday prior to June 1, 1971. Respondents were asked 
to report their month and year of birth, which was converted by mechanical 
means to âge at last birthday. 

Marital status 

Single persons are shown in two broad âge catégories, viz., under 15 
years and 15 years and over. Totals shown under the heading "Married" 
include ail married persons whether living together or living apart for any 
reason unless a divorce has been obtained. 

Mother tongue 

The mother tongue concept refers to the language the person first 
learned in childhood and still understands. In the case of infants, this is the 
language most often spoken in the home. 

Dwelling 

For census purposes, a dwelling is defined as a structurally separate set 
of living quarters, with a private entrance either from outside or from a 
common hall or stairway inside the building. The entrance must not be 
through anyone else's living quarters. 

The principal types of dwellings are: 

Single detached 

This type is commonly called a "single house". It contains only one 
dwelling unit which is completely separated on ail sides from any other 
dwelling or structure. 

Single attached 

This category includes dwelling units separated by a common wall 
extending from ground to roof. Single attached dwellings in structures 
consisting of only two dwelling units are classified as single attached (double). 
AU other single attached dwellings whether in rows of three or more 
dwellings, or simply a unit adjoining a store or other non-residential structure 
are classified as single attached (other). 

Apartment or flat 

Thèse dwellings are also subdivided into two catégories. Apartment, flat 
(duplex) refers to each dwelling in a structure originally designed, or 
structurally converted, to provide two dwelling units, one above the other 
and adjoining no other structure. Apartment, flat (other) includes ail 
dwellings of the apartment, fiat-type other than the duplex-type. 

Mobile 

Refers to any dwelling designed for movement and actually movable, 
such as a trailer, railway car, or beat, if occupied by persons with no other 
usual résidence at the census date. 

Tenure 

A dwelling is classified as "owned" (even though mortgaged) if it 
belongs to some member of the household; otherwise, it is classified as 
"rented", whether or not a specified rent is paid. 

Rooms 

Only rooms used or suitable for living purposes in the dwelling 
(including rooms occupied by servants, lodgers, or other members of lodging 
familles) are counted. Sun rooms, summer kitchens, récréation rooms, attic 
rooms, etc., are counted as rooms only if they are finished and suitable for 
year-round living quarters. Not counted as rooms are bathrooms, clothes 
closets, pantries, halls, or rooms used solely for business purposes. Partially 
divided L-shaped rooms are considered to be separate rooms if they are 
considered as such by the respondent (e.g., L-shaped dining-room — living-
room arrangements). 

Note: Les abréviations utilisées dans les tableaux sont: c. = cité; t. = ville; vl. = village; 
mun. = municipaUté; twp. = township; D.A.L. = district d'amélioration locale; 
par. = paroisse; b. = borough;D.R. = district régional. 

Chiffres de population 

Les chiffres de population de 1966 sont fondés sur les limites utilisées en 1971, et 
peuvent être comparés avec ceux de 1971 même pour les secteurs de recensement dont les 
limites ont été modifiées. 

Âge 

Les classements par âge sont fondés sur le nombre d'années révolues au dernier 
anniversaire de naissance avant le 1 ̂ f juin 1971. Les enquêtes devaient indiquer le mois et 
l'année de leur naissance; une simple opération mécanique a ensuite permis de fixer l'âge 
au dernier anniversaire. 

État matrimonial 

Les personnes seules sont classées en deux grandes catégories d'âge: moins de 15 
ans, et 15 ans et plus. Les totaux qui figurent dans la colonne "Mariés" comprennent 
toutes les personnes mariées, qu'elles vivent ensemble ou non (pour quelque raison que ce 
soit), à moins qu'elles aient obtenu un divorce. 

Langue maternelle 

La langue maternelle est la première langue apprise et encore comprise. Dans le cas 
des bébés, c'est la langue le plus souvent parlée à la maison. 

Logement 

Aux fins du recensement, un logement est un ensemble distinct de pièces 
d'habitation ayant une entrée privée donnant sur l'extérieur ou sur un corridor ou un 
escalier commun à l'intérieur. L'entrée doit donner accès au logement sans qu'on ait à 
passer par les pièces d'habitation de quelqu'un d'autre. 

Les divers genres de logements sont les suivants: 

Individuel non attenant 

Ce genre de logement est ordinairement appelé "maison individuelle". Il consiste en 
une construction qui contient un seul logement et qui n'est rattachée à aucune autre 
construction. 

Individuel attenant 

Cette catégorie comprend les logements séparés par un mur mitoyen s'élevant du sol 
au toit. Tout logement individuel attenant dans une construction ne contenant que deux 
logements est classé comme "individuel attenant (maison double)". Tous les autres 
logements individuels attenants (en rangée de trois logements ou plus ou tout simplement 
attenants à un magasin ou à une autre construction non résidentielle) sont classés comme 
"individuels attenants (autres)". 

Appartement ou plain-pied 

Cette catégorie est également subdivisée en deux groupes. Un "appartement ou 
plain-pied (duplex)" est un logement faisant partie d'une construction conçue à l'origine 
ou transformée par la suite pour contenir deux logements superposés et non attenants à 
une autre construction. Un "appartement ou plain-pied (autre)" est un logement de la 
catégorie "appartement ou plain-pied" autre qu'un logement faisant partie d'un duplex. 

Mobile 

Tout logement conçu pour être transporté et qui est effectivement mobile, comme 
une roulotte, un wagon de chemin de fer ou un bateau, s'il est occupé par des personnes 
n'ayant pas d'autre résidence habituelle le jour du recensement. 

Mode d'occupation 

Un logement est classé comme "possédé" (même s'il est hypothéqué) s'il appartient 
à un membre du ménage; autrement, il est classé comme "loué", qu'un loyer déterminé 
soit payé ou non. 

Pièces 

Seules les pièces du logement qui sont utilisées à des fins d'habitation ou qui sont 
habitables (y compris les pièces occupées par des domestiques, des chambreurs ou des 
membres de leur famille) sont comptées comme pièces. Les solariums, les cuisines d'été, 
les salles de récréation, les greniers, etc., ne sont comptés que s'ils constituent des pièces 
finies habitables toute l'année. Ne sont pas comptés comme pièces les salles de bains, les 
garde-robes, les garde-manger, les corridors ou couloirs ou les pièces servant exclusivement 
à des fms commerciales. Les pièces partiellement divisées en forme de "L" sont 
considérées comme formant deux pièces distinctes si le recensé les juge distinctes (par ex., 
les salons-salles à manger en forme de L). 



Toilet facilities 

Inside fiush toilet refers to a fiush toilet located inside the building, not 
necessarily inside the dwelling. "Exclusive use" refers to use by members of 
one household only. "Shared use" refers to common toilet facilities shared by 
more than one household. 

Bath or shower facilities 

Installed bath or shower facilities are those operated from a piped water 
source and controlled by a tap and drain. "Exclusive use" refers to use of 
bath facilities by members of one household only. "Shared use" refers to 
common bath facilities shared by more than one household, i.e., by the 
occupants of two or more dwellings. It does not refer to facilities shared by 
two or more familles, or by individual lodgers, within the same dwelling. 

Household 

For census purposes, a household consists of a person or group of 
persons occupying one dwelling. It usually consists of a family group with or 
without lodgers, employées, etc. However, it may consist of two or more 
familles sharing a dwelling, of a group of unrelated persons orof one person 
living alone. Every person is a member of some household and there is a 
one-to-one relationship between households and occupied dwellings except in 
the case of certain spécial households, such as those of military and 
diplomatie personnel stationed overseas, from which no housing information 
was collected. 

The census classifies households into two main groups: (I) the 
household which consists of one person or a small group of persons 
occupying an ordinary dwelling, usually spoken of as a private household, and 
(2) the "collective" type household which includes hôtels, large lodging-
houses of 10 or more lodgers, institutions, hospitals, military camps, lumber 
camps and other establishments of a similar nature. "Collective" type 
households are excluded from this report. 

Family 

A census family consists of a husband and wife (with or without 
chiidren who hâve never married, regardless of âge) or a parent with one or 
more chiidren never married, living in the same dwelling. A family may 
consist, also, of a man or woman living with a guardianship child or ward 
under 21 years for whom no pay was received. 

Chiidren in family 

This tcrm refers to sons and daugliters, under 25 years, who hâve never 
married and are living at home. Chiidren who hâve ever been married, 
regardless of âge, are not considered as members of their parents' family even 
thougli they are living in the same dwelling. However, sons and daughters who 
hâve never married and are living at home on the census date are also family 
members, but considered as chiidren only in a broad sensé in a few 
tabulations. 

Toilettes 

Une toilette intérieure avec chasse d'eau doit être située à l'intérieur de l'immeuble, 
mais pas nécessairement dans le logement. "Usage exclusif signifie que la toilette est 
utilisée par les membres d'un seul ménage seulement. "Usage partagé" s'applique à une 
toilette commune partagée par plus d'un ménage. 

Baignoire ou douche 

Baignoire ou douche installées raccordées à un tuyau d'eau courante sous conduite 
et munies d'un robinet et d'un tuyau d'écoulement. "Usage exclusif signifie que la 
baignoire ou la douche sont utilisées par les membres d'un seul ménage. "Usage partagé" 
signifie que la baignoire ou la douche sont utilisées par plus d'un ménage, c'est-à-dire par 
les occupants d'un ou de plusieurs logements. Cela ne s'applique pas aux cas où elles sont 
partagées par deux familles ou plus, ou par des chambreurs habitant le même logement. 

Ménage 

Aux fins du recensement, un ménage est formé d'une personne ou d'un groupe de 
personnes occupant un logement. Il se compose ordinairement d'un groupe familial, avec 
ou sans chambreurs, employés, etc. Il peut aussi se composer d'un groupe de personnes 
non apparentées, de deux familles ou plus partageant le même logement ou d'une 
personne seule. Toute personne est membre d'un ménage quelconque et le nombre de 
ménages est égal au nombre des logements occupés, sauf dans le cas de certains ménages 
spéciaux, les ménages des militaires et des membres du corps diplomatique en poste 
outre-mer, par exemple pour lesquels on n'a pas recueilli de données relatives au 
logement. 

Les ménages sont divisés en deux groupes principaux: I) les ménages privés, 
composés d'une personne ou d'un petit groupe de personnes, occupant un logement 
ordinaire, et 2) les ménages collectifs (hôtels, grandes maisons de chambres de 10 
chambreurs ou plus, institutions, hôpitaux, camps militaires, camps de bûcherons et 
autres établissements semblables). Les ménages collectifs ne sont pas pris en compte dans 
ce bulletin. 

Famille 

Une famille de recensement se compose de l'époux et de l'épouse avec ou sans 
enfants célibataires (peu importe leur âge) ou de l'un ou l'autre des parents avec un ou 
plusieurs enfants célibataires vivant dans le même logement. Une famille peut être formée 
également d'un homme et d'une femme vivant avec un enfant en tutelle ou un pupille de 
moins de 21 ans pour lequel ils ne reçoivent pas de rétribution. 

Enfants faisant partie de la famille 
Fils et filles célibataires de moins de 25 ans qui vivent à la maison. Les enfants qui 

ont déjà été mariés, peu importe leur âge, ne sont pas considérés comme membres de la 
famille de leurs parents même s'ils vivent dans le même logement. Les fils et filles 
célibataires vivant à la maison le jour du recensement sont aussi membres de la famille, 
mais ils sont considérés comme "enfants" au sens large seulement dans quelques tableaux. 

Estimâtes of Reliability 

Each bulletin of tlu: 1971 volume séries will include measures of reliabihty 
in the form of estimâtes of the mean square enror for sets of characteristics 
covered in that bulletin. The user interested in obtaining an indication of the 
reliability of the data for a given characteristic published in the Census Tract 
reports should refer to the appropriate bulletin in the volume séries. For 
examplc, the Census Tract reports contain âge distributions. To obtain an 
estimate of the reliability of "âge", the reader should refer to Report 92-715. 

Fiabilité 

Chaque bulletin de la série des volumes de 1971 comprend une évaluation de la fiabilité 
sous forme d'estimations de l'erreur quadratique moyenne pour les ensembles de 
caractéristiques étudiées dans le bulletin. Les personnes qui aimeraient avoir une idée de 
la fiabilité des chiffres pour une caractéristique donnée publiée dans la série des secteurs 
de recensement, doivent consulter le bulletin approprié de la série des volumes. Prenons 
par exemple le bulletin des secteurs de recensement sur la répartition par âge. Pour 
obtenir une évaluation de la fiabilité de l'âge, le lecteur doit consulter le bulletin nO 
92-715. 

Copies of the available measures of reliability may also be obtained from the 
User Inquiry Service of the Census Branch. 

On peut se procurer un exemplaire des évaluations de fiabilité disponibles en s'adressant 
au Service-utilisateurs de la Direction du recensement. 

Availability of Additional Data 

Census Tract reports include the characteristics in greatest demand at that 
géographie level. It should be noted, however, that additional data hâve been 
labulated for thèse areas. Further information may be obtained by contacting 
the User Inquiry Service. 

Données supplémentaires disponibles 

Les publications sur les secteurs de recensement contiennent les caractéristiques les plus 
en demande pour ce niveau géographique. Il convient toutefois de remarquer que des 
données supplémentaires ont été établies pour ces secteurs. Pour plus de renseignements, 
s'adresser au Service-utilisateurs. 



REVISION TABLE - TABLE DE REVISION 

Tract Numbers in 1971, with Numbers for Correspondlng Tracts in 1966, Census Agglomération of Sarnia 

Numéros des secteurs en 1971 et numéros des secteurs correspondants en 1966, agglomération de recensement de Sarnia 

CT -

1971 

- S.R. 1 
2 
3 
4 

5 
6 
7 

CT 

1966 

- S.R. 1 
2 
3 
4 

5 
6 
7 

CT -

1971 

- S.R. 8 

9 
10 
11 

12 
13 
100 

CT -

1966 

- S.R. 8 
9 
10 
11 
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13 
14 
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